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mekkel és türelmetlenséggel. A kagylót ha-
tározottan lecsapta. Hívom a 818-10-et, is-
mét férfi jelentkezik s amikor megmondom, 
hogy mit akarok, vissza akar küldeni a 
866-44-hez. 

— E z már aztán sok — mondom neki. Azt 
hiszik az urak, ivem ártanak ezzel a M Á V -
nak, sót az országnak? 

— Kérem, mi nem az országért vagyunk, 
dörgi egy hang, valószínűleg egy fiatalem-
ber hangja. Különben várjon. Majd kapcso-
lom. 

Várok- Türelmesen várok, de sokáig vá-
rok. Kapok egy mellékállomást. Aztán egy 
másik mellékállomást. Itt egy női hang kér-

dez: 
— Mit akar, kérem? 
— Jegyet arra a sínautóra, amelyik hét óra 

hat perckor indul a Nyugatiról Szegedre. 
— Az Imrére? 
— Kérem, én nem tudom, mire keresztel-

t é k . . . 
— Szóval az Imrére, szól közbe őnagysága, 

félötig fenn lesz tartva a hely — és már le 
is teszi a kagylót. 

Verejtékezve teszem le én is a kagylót. 
Negyed öt. Most mit csináljak? Több, mint 
félórája telefonálgatok. Kétségbeesve ülök 
autóba és kiadom a rendelkezést, hogy az 
Ibusíhoz a Vigadó épületébe. 

1930 február 4. 

szólalása után — akitói az örök mécsesek gon-
dolata származott —, a bizottság egyhangúlag 
hozott határozatával felkérte a polgármestert 
a szükséges intézkedések megtételere és kimon-
dotta, hogy a Pogány-féle tervek megvalósítá-
sához városrendezési szempontból is örömmel 
hozzájárul, mert ezzel az emlékművel Szeged 
világviszonylatban is különleges és nagyszabá-
sú hősi emlékműhöz jut. 

Az ötéves városrendezési munkaprogram vi-
lágítási és vízellátási részével a bizottság most 
nem foglalkozott. Ezeknek a terveknek a le-
tárgyalására a legközelebbi ülésen kerül sor, 
amikor a vízellátási programot B u ó c z Ká-
rolv műszaki tanácsos, a világítási programot 
pedig C s á n y i Ferenc főmérnök fogja ismer-
tetni. 

Kommutfstaszervezkedés 
miatt 

őrizetbe vetlek egy szanatóriumi 
lítofvost és egy ismert ügyvédet 

Budapest, február 3. A rendőrség hosszas 
nyomozás után nagyarányú kommunista szer-
vezkedésnek jött nyomára. Megállapították, 
hogy a szervezkedésnek előkelő társadalmi ál-
lást betöltő egyének is tagjai. Hétfőn este a fő-
kapitányság őrizetbe vette többek között az 
egyik budapesti szanatórium főorvosát és egv 
ismert budapesti tigvvédet. A kihallgatások 
folynak. 

HÁLALSUG4R 1 . . . 
London, február 8. R. H. C h a d f i e l d lel-

chestoni műszaki főiskolai tanár feltalálta * 
halálsugarat. A találmány azon az elven ala-
pul, hogy minden élőlény frekvenciózos suga-
rakat bocsájt ki, az ezzel egyenlő sugarak 
megbénítják az eredeti sugarat és ezzel kiolts 
ják az életet. A feltaláló kisebb készülékével 
egereket ölt meg. Most 20 ezer font költséggel 
50 ezer wattos készüléket épít, amelynek su-
gara olvan erős lesz, hogy egy mértföldes kör-
zetben minden emberi életet elpusztíthat 

Házat vásárol az Iparosok 
Temetkezési Egyesülete 
( A Délmagyarország munkatársától.) J e l e n -

tős házvásárlást határozott el a Szegedi Ipa-
rosok Temetkezési Egyesülete. Az egyesület 
vasárnap délelőtt tartotta közgyűlését az ipar« 

testületben K ö r m e n d y Mátyás elnöklésé-
vel, tárgyalták a választmány javaslatát a 
Horváth Mihály-uccai Danner-féle ház meg-
vételéről. A közgyűlés ehez P o d v e n Henrik, 
a számvizsgáló bizottság vezetőjének és töb-
beknek felszólalása után hozzájárult. 

A Danner-ház a volt Wégmann-ház mellet! 
van, amelyet két évvel ezelőtt vásárolt meg aa 
ipartestület. Most az a helyzet, hogy a Hor-
váth Mihály-uccában három épület tartozlH 
aa iparosok tulajdonába. A Danner-háa eladá-
si ára 60.000 pengő, a házon azonban JIÍCH 
pengő a bankteher, ugy, hogy a temetkezési 
egyesületnek most aránylag nem kellene nagy 
összeget kifizetnie az objektumért. A» épület 
408 négyszögöles területen fekszik és számos 
lakáshelyiség van benne. A lakásokból éven-
kint 9400 pengő a jövedelem. 

A temetkezési egyesületnek még nincs ki-
alakult terve, hogy az épületet hogyan fogja 
később hasznosítani. Egyelőre meghagyják 
ugy, ahogy most van, mert a bérjövedelem 
tekintélyes. Idővel szó lehet arról, hogy eme-
letet építenek rá, az udvari részt pedig az 
ipari vásár céljaira engedik át. A volt Wég-
mann-házból átjárót lehet nyitni ide és a k -
kor hatalmas terület állhat a vásár rendelke-
zésére. 

A házra más egyesület is reflektált, de ugy-
látszík a temetkezési egyesület a legtőkeerő-
sebb. Az egyesületnek ezidőszerint 42.000 pen-
gő a tiszta vagyona. Nemrégen az egyesület 
13.000 pengő kölcsönt adott a szegedi ipartes-
tületnek. a testület a tartozását havonkint 
1500 pengővel törleszti. A temetkezési egye-
sület taglétszáma 1600. 

Genfben 
iávgyaí az olafbixoiiság 

Genf, február 8. A kőolajkereskedelem és 
forgalom kérdéseinek műszaki megvizsgálásá-
val megbízott szakértőbizottság hétfőn délelőtt 
ült össze első tanácskozására. A bizottság ülé-
sén 12 ország szakértője vett részt. Argentina 
nem küldött a bizottságba szakértőt. Az ülés 
mindenekelőtt a napirendet állapította meg, 
majd két albizottságot küldött ki, amelyek 

már délután megkezdték tanácskozásaikat. A 
tanácskozások előreláthatólag öt napig tarta-
nak. 

A bizottság elhatározta, hogy kiegészíti ada-
tait arra vonatkozólag, hogy Olaszországnak 
mennyi kőolaja van és mennyi az évi kőolaj-
szükséglete. 

Az ötéves terv 
városrendezési bizottsági eS5tt 
Részletesen elkészítették az építési programot, kidolguziák 
a kövezési és csatornázási tervezetet — A bizottság hozzá-

járult a „Hősök Kapuja" megvalósításához 

(A Délmagyarország munkatársától.) Hétfőn 
délután dr. P á l f y József polgármester el-
nökletével összeült a városrendezési bizottság, 
hogy letárgyalja a mérnöki hivatal ötéves vá-
rosrendezési programját. A zárt ajtók mögött 
tartott ülésen a bizottság tagjai csaknem teljes 
számban megjelentek. 

A polgármester rövid megnyitó beszédet tar-
tott, amelynek keretében megemlékezett arról 
a munkáról, amit a város mindhárom ország-
gyűlési képviselője végzett az idei költségvetés 
miniszterkozi tárgyalásán. A képviselőknek ez-
ért köszönetét fejezte ki a polgármester. 

Dr. C s o n k a Miklós tanácsnok terjesztette 
¿zután elő 

az ujszegedi iskolaszanatórium 

tervét. Az elgondolás az, hogy a szerb interná-
tus épületét kérnék el erre a célra. A tervező 
egyesület ezenfelül két holdat kért az ujszege-
di liget területéből. A bizottság kimondotta, 
hogy a kérelem teljesítését semmiesetre sem ja-
vasolja, mert az ámugy is szűkre szabott u j -
szegedi ligetre teljes egészében szüksége van a 
város közönségének és a szanatórium céljaira 
elegendő a szerb internátus épületéhez tartozó 
hatalmas parkírozott telek. 

B e r z e n c z e y Domokos műszaki tanácsos, 
a mérnöki hivatal vezetője ismertette ezután 
n városrendezési programot általánosságban. 
Elmondotta, hogy a tervezet négy részből áll. 
a csatornázási, a kövezési, a közvilágítási és a 
vízellátási részből. Az egyes részeket a szak-
előadók ismertetik majd a bizottság előtt. 

M i h á l y f f y László müszakj tanácsos, a 
mérnöki hivatal városrendezési osztályának 
vezetője ismertette az öt évre szóló 

kövezési és csatornázási tervezetet, 

amelyhez a bizottság lényegtelen módosítá-
sokkal hozzájárult. A tervezet szerint minden 
esztendőben ötvenezer pengőt fordít a város a 
rendes körzet-, és csatoniafenntartási költsé-
gekre. A további fedezet keretében kerül sor 
évenkint a következő munkálatokra: 

1986-ban: 

a Nádas-ucea és a Makkoserdő-'sor csatorná-
zása, a Vásárhelvi-sugárút végén a makadám-
burkolat helyreállítása, a Róka-ucca és a Haty-
tvas-sor makadámburkolatának elkészítése, a 
Borbás-ucca és a Gőz-ucca feltöltése, a Ga-
lamb-ucca folytatásának megnyitása a dohány-

beváltó telkén keresztül, az Arany János-ucca 
aszfaltburkolatának elkészítése. 

1987-ben: 

a Temesvári-körút és a Jakab Lajos-ucca ma-
kadáraburkolatának elkészítése, a Mars-téri 
zsibáruspiac salakburkolattal való ellátása, a 
Tisza Lajos-körut kiskóburkalatának helyre-
állítása a Tiszapart és a Boldogasszony-sugár-
ut és a Berlini-Kőrut közötti szakaszon, a Zár-
da-ucca terméskőburkolatának elkészítése és a 
Veresács-ucca terméskőburkolatának elkészí-
tése. 

1988-ban 

a Somogyi-ucca aszfaltozása a bőrklinika előtt, 
a háró Jósíka-ucca átkö\ezé«e, az Apponyi A l -
bert-ucca aszfaltozása, a Szent István-tér ren-
dezésének előkészítési munkálatai, a Cse-
meghy-ucca csatornázása, a Cserzy Mihály-
ucca makadámburkolatának helyreállítása. 

1989-ben: 

a Szent István-tér rendezésének befejező mun-
kálatai, a Maros-ueca rendezése, az Erzsébel-
rakpart átkövezése, • közraktárakhoz vezető 
ut makadámburkolaténak kijavítása, a Haty-
tyas-sortól a martonosi vámházig terjedá ul 
makadámburkolatának helyreállítása, az At-
tila-ucca aszfaltozása, a Púlcz-ucca átkövezé-
se. a Boross József-ncca és a Teréz-ucca kö-
zötti szakaszon. 

1940-ben: 

a Valéria-tér aszfaltozása, a Mikszáth Kálmán-
ucca aszfaltozása, a Boross József-ucca átbur-
kolása a Pulcz-ucca és Rigó urca közötti sza-
kaszon. a Zrlnvi-ucca átburi{olása a Somogyi-
és a Kállav Albert-ucca közötti szakaszon, a 
Horthv Miklós-iicca aszfaltozása a Rudolf-tér 
és a Vörösmartv-ueca köpött, a Rudo'f-tér a«z-
faltozása a hid előtti feljáró részen. 

A kövezési és csatornázási program letárgya-
lása után P o g á n y Móric építőművész — aki 
a városrendezési bizottság meghívására szintén 
résztvett az ülésen — részletesen ismertette 

a „Hősök Kapujának" tervét. 

Elmondotta, hogy a tervezés munkájával telje-
sen elkészült, most következik a részletek ki-
dolgozása, hogv azután a tanítói Internátus 
¿nitési munkáiának befejezésével egyidejűleg 
az emlékmű is elkészülhessen. 

A bizottság dr. vitéz S h v o y Kálmán fel-


